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Abstract:

The study aims at determining the effect of nominal the change in the dinar exchange rate
against the euro on the return on the available funds for a sample of Algerian commercial banks for
the period 2011/2016. On the other hand, the studyaims at determining the nature of the relationship
between the variables through constructing a standard model for time series Panel using the Eviwes 10
software. The study concluded that there is a negative inverse relationship between nominal the
exchange rate and the return on funds available in the long term and short
Key words: nominal exchange rate, return on available funds, cost- effectiveness, co- integration,
error correction model.

Jel Classification Codes: G01, H27.
Résume:

L'étude vise a déterminer I'effet du changement du taux de change nominal de dinar par rapport
a l'euro sur la rentabilité monétaire disponibles pour un échantillon de banques commerciales
algériennes durant la période 2011/2016 d’une part, et d’autre part. L’étude vise a déterminer la
nature de la relation entre les deux variables par la construction d’un modele standard d’une série
chronologique Panel en utilisant le logiciel Eviwes10. L'étude a conclu qu'il existe une relation
inverse négative entre le taux de change nominal et la rentabilité monétaire disponibles a long terme
et a court terme
Mots-clés: Taux de change nominal, rendement des fonds disponibles, rapport codt-efficacité, co-
intégration, modéle de correction d'erreur
Codes de classification de Jel: GO1, H27.
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